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Protokół

z XI Sesji Rady Powiatu Wołomi
�
skiego

z dnia 22 grudnia 2003 r.

Punkt 1-2.

XI Sesja Rady Powiatu Wołomi� skiego rozpocz� ła si�  o godzinie 10.00 w Cechu
Rzemiosł Ró� nych w Wołominie przy ul. Moniuszki 11.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski przywitał zgromadzonych radnych oraz
przedstawicieli prasy. Stwierdził, � e na sali znajduje si�  22 radnych z 29
osobowego składu, czyli niezb� dne quorum, po czym otworzył sesj� .

/lista obecno � ci w zał � czeniu/

Przewodnicz� cy poinformował zebranych o tym, � e z Zespołu Szkół Specjalnych
z ul. Miłej w Wołominie nadesłano do Rady Powiatu � yczenia � wi� teczne
i Noworoczne. Dodał, � e na sesj�  przybyła delegacja ze wspomnianej szkoły
i mo� na od dzieci zakupi�  karty 	 wi� teczne, z których dochód b� dzie
przeznaczony na wyjazd najbiedniejszych dzieci ze szkoły w góry w maju 2004 r.

Nast� pnie odczytał proponowany porz� dek obrad:

1. Otwarcie sesji.

2. Przyj� cie porz� dku obrad.

3. Przyj� cie protokołu z X Sesji Rady Powiatu Wołomi� skiego z dnia
25 listopada 2003 r.

4. Sprawozdanie starosty z realizacji uchwał Zarz� du i Rady Powiatu.

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w bud� ecie Powiatu na
rok 2003 oraz podj� cie uchwały.

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletnim programie
inwestycyjnym na lata 2003 - 2006 oraz podj� cie uchwały.

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii dróg
powiatowych drogi poło� onej w miejscowo	 ci Kuligów - Gmina D� brówka
oraz podj� cie uchwały.

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozbawienia niektórych dróg
kategorii dróg powiatowych w celu przekazania ich Gminie Wołomin oraz
podj� cie uchwały.

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgody na przekazanie
w nieodpłatne u� ytkowanie na rzecz Samodzielnego Zespołu Publicznych
Zakładów Opieki Zdrowotnej w Wołominie nieruchomo	 ci zabudowanej
poło� onej w Wołominie przy ul. Gdy� skiej 1/3 oraz podj� cie uchwały.

10. Interpelacje i zapytania.

11. Wnioski i o	 wiadczenia.



2

/do sali weszło dwoje radnych: Hanna Wujkowska i Krzysztof 
 wiadek/

Przewodnicz� cy zapytał, czy kto	  z radnych chciałby wnie	 �  poprawki do
zaproponowanego porz� dku obrad.

Wicestarosta Grzegorz Dudzik wniósł o wprowadzenie do porz� dku dwóch
zmian; pierwszej, by w punkcie 9 przyj� �  drugie zdanie w brzmieniu:
„Informacja o stanie negocjacji mi� dzy SZPZOZ w Wołominie a Narodowym
Funduszem Zdrowia”. Druga poprawka wi� � e si�  z uchwał� , której tre	 �  radni
otrzymali tu�  przed sesj� , a która dotyczy podziału 	 rodków Pa� stwowego
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na poszczególne zadania
w 2003 roku. Tematyk�  t�  rada zajmowała si�  ju�  dwukrotnie na sesjach a ta
uchwała ma na celu maksymalne wykorzystanie 	 rodków z PFRON-u.
Wicestarosta zaproponował wprowadzenie tej uchwały jako punkt 10.

Innych poprawek do programu sesji nie zgłoszono. Nast� pnie przyst� piono do
głosowania nad dwiema poprawkami zgłoszonymi przez wicestarost� .

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki zapytał, czy na tej sesji nie powinno by�
punktu dotycz� cego powołania nowego członka Zarz� du Powiatu.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski odpowiedział radnemu, � e taki wniosek nie
został zło� ony.

Nast� pnie przyst� piono do głosowania nad zgłoszonymi poprawkami.

Za wprowadzeniem do 9 punktu drugiego zdania tak, by ów punkt brzmiał:
„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgody na przekazanie w nieodpłatne
u� ytkowanie na rzecz Samodzielnego Zespołu Publicznych Zakładów Opieki
Zdrowotnej w Wołominie nieruchomo	 ci zabudowanej poło� onej w Wołominie
przy ul. Gdy� skiej 1/3 oraz podj� cie uchwały. Informacja o stanie negocjacji
mi� dzy SZPZOZ w Wołominie a Narodowym Funduszem Zdrowia” głosowało
22 radnych, 1 wstrzymał si�  od głosu, głosów przeciwnych nie było.

Za wprowadzeniem do porz� dku obrad 10 punktu o brzmieniu: „Rozpatrzenie
projektu uchwały w sprawie podziału 	 rodków Pa� stwowego Funduszu
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na poszczególne zadania w 2003 roku
oraz podjecie uchwały” głosowało 22 radnych, przy jednym wstrzymuj� cym si�
i braku sprzeciwu.

Porz� dek obrad po wprowadzeniu przyj� tych poprawek:

1. Otwarcie sesji.

2. Przyj� cie porz� dku obrad.

3. Przyj� cie protokołu z X Sesji Rady Powiatu Wołomi� skiego z dnia
25 listopada 2003 r.

4. Sprawozdanie starosty z realizacji uchwał Zarz� du i Rady Powiatu.

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w bud� ecie Powiatu na
rok 2003 oraz podj� cie uchwały.

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletnim programie
inwestycyjnym na lata 2003 - 2006 oraz podj� cie uchwały.

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii dróg
powiatowych drogi poło� onej w miejscowo	 ci Kuligów - Gmina D� brówka
oraz podj� cie uchwały.
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozbawienia niektórych dróg
kategorii dróg powiatowych w celu przekazania ich Gminie Wołomin oraz
podj� cie uchwały.

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgody na przekazanie
w nieodpłatne u� ytkowanie na rzecz Samodzielnego Zespołu Publicznych
Zakładów Opieki Zdrowotnej w Wołominie nieruchomo	 ci zabudowanej
poło� onej w Wołominie przy ul. Gdy� skiej 1/3 oraz podj� cie uchwały.
Informacja o stanie negocjacji mi� dzy SZPZOZ w Wołominie
a Narodowym Funduszem Zdrowia.

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podziału 	 rodków Pa� stwowego
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na poszczególne
zadania w 2003 roku oraz podjecie uchwały.

11. Interpelacje i zapytania.

12. Wnioski i o	 wiadczenia.

Punkt 3. Przyj� cie protokołu z X Sesji Rady Powiatu Wołomi� skiego
z dnia 25 listopada 2003 r.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poinformował, � e projekt protokołu był
wyło� ony w Biurze Rady i do rozpocz� cia sesji nikt nie zło� ył do niego
wniosków, uzupełnie�  ani poprawek.

Za przyj� ciem protokołu głosowało 20 radnych, 3 wstrzymało si�  od
głosowania, nikt nie był przeciwny. Protokół został przyj� ty.

Punkt 4. Sprawozdanie starosty z realizacji uchwał Zarz du i Rady
Powiatu.

Starosta Konrad Rytel powiedział, � e podczas ostatniej sesji podj� to uchwał�
wprowadzaj� c�  zmiany w bud� ecie Powiatu w zwi� zku z porozumieniem
z Gmin�  Po	 wi� tne,- gmina dofinansowała zakup samochodu stra� ackiego.
Podj� to tak� e kolejne uchwały,- modyfikuj� c�  wieloletni program inwestycyjny,
o zaci� gni� ciu po� yczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony � rodowiska
i Gospodarki Wodnej na ocieplenie sali gimnastycznej w Zespole Szkół
w Tłuszczu. Ogłoszono przetarg i wybrano wykonawc� , roboty rozpoczynaj�  si�
od ocieplenia dachu. Drug�  po� yczk�  z WFO� iGW przeznaczon�  na
kontynuacj�  termomodernizacji Zespołu Szkół w Zielonce,- roboty na parterze
budynku podstawowego s�  zako� czone, wymieniono równie�  wszystkie okna.
Podj� to tak� e uchwał�  o zasadach wynajmu lokali mieszkalnych stanowi� cych
własno	 �  powiatu.

/na sal�  weszła radna El� bieta Główka/

Podczas ostatniej sesji Rada PW wyraziła zgod�  na wynaj� cie dachu budynku
szpitala w celu monta� u stacji telefonii komórkowej. Podj� to uchwał�  o podziale	 rodków z PFRON-u na poszczególne zadania w 2003 roku, której modyfikacj�
zgłosił Wicestarosta.

Zarz� d mi� dzy sesjami pracował przede wszystkim nad przygotowaniem
projektu bud� etu na rok 2004. Zarz� d podj� ł uchwał�  o przyj� ciu projektu
i radni ów projekt otrzymali. Na pierwsze dni nowego roku Zarz� d planuje
intensywn�  prac�  tak, by bud� et Powiatu na rok 2004 przyj� �  jeszcze
w styczniu.
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Przedstawiciele Zarz� du brali udział w pracach Zespołu Koordynacyjnego
ds. modernizacji Dróg Wojewódzkich na terenie Powiatu Wołomi� skiego.
Starosta dodał, � e Zespół ten pracuje bardzo intensywnie pod przewodnictwem
Wiceprzewodnicz� cego Rady Powiatu Wołomi� skiego Ryszarda Walczaka
z udziałem Dyrektorów Departamentu Urz� du Marszałkowskiego. Jest to
pierwsze podpisane porozumienie na Mazowszu obejmuj� ce wszystkie drogi
wojewódzkie przebiegaj� ce przez powiat. Efektem tego jest zapis w projekcie
bud� etu Mazowsza na rok 2004 kwoty ponad 9 milionów na modernizacj�  dróg
wojewódzkich na terenie Powiatu Wołomi� skiego, czyli dwukrotnie wi� cej ni�
w roku obecnym. Na uko� czeniu s�  prace w Zielonce, zlecony jest projekt
wiaduktu nad torami kolejowymi w kierunku na Zielonk�  Bankow�  oraz
modernizacja kompleksowa skrzy� owa�  drogi 634 z ulic�  Poniatowskiego
w Kobylaku, z ulic�  Literack�  w Zielonce, rondo Fieldorfa w Wołominie i dalej
w kierunku na Tłuszcz. Prowadzone s�  prace zwi� zane z modernizacj�  drogi
razem z poboczami do miejscowo	 ci Lipka i dalej do Wólki Kozłowskiej
poszerzenie drogi, nowa nakładka, pobocza, rozwi� zania na skrzy� owaniach.
Udało si�  porozumie�  i znale� �  	 rodki z Urz� du Marszałkowskiego, Starostwa
Powiatowego oraz Gmin na projekty techniczne rozwi� za�  kolizji z drog�
wojewódzk� . Szczególn�  rol�  pełni tu Marszałek Bogusław Kolwalski
odpowiedzialny za drogi w województwie mazowieckim.

/na sal �  weszła radna El� bieta Mikulska/

Zarz� d wyraził zgod�  na zakup sprz� tu medycznego oraz przyj� cie darowizn,-
pulsometr i respirator. Zarz� d wyraził zgod�  na sprzeda�  starych urz� dze�  - po
wymianie centrali stara mogła by�  sprzedana.

Kilkakrotnie na posiedzenia Zarz� du Powiatu zapraszany był dyrektor SZPZOZ
w Wołominie Mieczysław Romejko, poniewa�  sytuacja szpitala jest zbli� ona do
sytuacji wszystkich szpitali w Polsce. Zwi� zana jest z tym propozycja
wicestarosty Grzegorza Dudzika o poinformowaniu Rady Powiatu o rozmowach
z NFZ.

Starosta dodał te� , � e rano odbyło si�  posiedzenie Rady Funduszu Por� cze�
Kredytowych, ukonstytuowała si�  Rada Funduszu, przewodnicz� cym został
pan Andrzej � elezik - przedstawiciel Wołomina a zast� pc�  przewodnicz� cego
pani Bogusława Toma - skarbnik z Tłuszcza.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski zapytał, czy w zwi� zku z wypowiedzi�
starosty który	  z radnych chciałby zabra�  głos.

Radna Henryka Piwowar uzupełniaj� c wypowied�  starosty powiedziała, i�
chciałaby przypomnie� , � e w temacie drogownictwa i funduszy na drogi
wszystko zacz� ło si�  od Burmistrza Zielonki. Wiele lat podejmowano decyzj�
dotycz� c�  przej	 cia ul. Mazurskiej przez drog�  631. Ówczesny Burmistrz
Zielonki do przekazanego radnej Piwowar, wówczas radnej Sejmiku
Województwa Mazowieckiego, pisma z pro	 b�  o to przej	 cie doł� czył 500
podpisów mieszka� ców. Mimo, i�  radna nie zasiadała w odpowiednich
komisjach, zapoznała si�  z tym problemem i przekazała odpowiedniej komisji.
Wówczas udało si�  to w Gminie Zielonka załatwi�  bez wkładu gminy.

Punkt 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w bud� ecie
Powiatu na rok 2003 oraz podj� cie uchwały.

W imieniu wnioskodawcy głos zabrała skarbnik Powiatu Jadwiga Tomasiewicz.
Na wst� pie powiedziała, � e tu�  przed sesj�  radni otrzymali zmodyfikowany
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projekt zmian w bud� ecie, poniewa�  w czasie od przekazania radnym
materiałów na sesj�  nast� piły zmiany, wła	 ciwie dotycz� ce jednego punktu,-
dotacji na zakup sprz� tu szpitalnego. W projekcie przedstawionym radnym było
50.000 zł., w tej chwili jest 99.200 zł. Druga zmiana w kwestii materiałów
dotyczy przychodów i 	 rodków w § 3 przychody i wydatki 	 rodków specjalnych,
w materiałach było 2.000 zł., jest 4.100 zł. Obie zmiany były omawiane
zarówno na Komisji Finansowej, jak te�  na Komisji Bezpiecze� stwa i Ochrony� rodowiska. Nast� pnie odczytała uzasadnienie do przedmiotowej uchwały.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poprosił o odczytanie opinii komisji.

Wiceprzewodnicz� cy Komisji Finansowej Henryk Oleksiak powiedział, � e
komisja po szczegółowej analizie i wyczerpuj� cych informacjach pani skarbnik
oraz starosty zaopiniowała projekt uchwały dotycz� cej zmian w bud� ecie
pozytywnie przy jednym głosie wstrzymuj� cym si� .

Przewodnicz� cy Komisji Bezpiecze� stwa i Ochrony � rodowiska Tadeusz
Wi	 niewski odczytał pozytywn�  opinie komisji.

Przewodnicz� cy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Krzysztof � wiadek
powiedział, � e komisja t�  uchwał�  zaakceptowała pozytywnie, przy jednym
głosie wstrzymuj� cym si� . Tak samo w temacie WPI, przy czym dodał, � e
komisja 	 wiadoma była zmian, o których mówiła pani skarbnik.

Przewodnicz� cy Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej
Romuald Krzysztof Kalinowski powiedział, � e komisja projekt tej uchwały
zaopiniowała pozytywnie - pi� �  głosów za, jedna osoba nie głosowała.
W� tpliwo	 ci komisji budzi przekazanie 	 rodków dla „Szansy”,- na jak�
działalno	 � , wy� ywienie, wynagrodzenia czy opiek� .

Przewodnicz� ca Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej Hanna Wujkowska
powiedziała, � e komisja zaopiniowała projekt pozytywnie i jednogło	 nie.

Skarbnik Jadwiga Tomsiewicz odpowiadaj� c radnemu Kalinowskiemu
powiedziała, � e dotacje dla niepublicznych placówek opieku� czo-
wychowawczych zawsze budz�  emocje, ale do ko� ca 2004 r. starostwo jest
zobowi� zane przekazywa�  dotacje na statystycznego wychowanka. Powiedziała
te� , � e dzieci s�  zapisywane do ognisk, ale nie ma obowi� zku ich
ewidencjonowania. Dotacje s�  przeznaczane na utrzymanie bie� � ce, równie�
do� ywianie, co wynika z rozlicze� , składanych zgodnie z wzorem Ministra Pracy
i Polityki Społecznej mimo, � e nie jest jasno sprecyzowane, i�  placówki musz�
w ten sposób składa�  sprawozdania.

Radny Krzysztof Dami� cki powiedział, � e jego niepokój budzi pozycja dotycz� ca
drogi 634 - 250 tys. zł., która została cz� 	 ciowo podzielona i przekazana na
szpital i na inny cel. Starosta powiedział, � e powiat dostaje 9 mln. zł. na
modernizacj�  dróg wojewódzkich w powiecie i przy tak du� ych nakładach
z województwa zabieramy 250 tys. zł. a w przyszłym roku te pieni� dze mog�
by�  potrzebne nie 250 tys. zł., ale np. 500 tys. zł. by móc je wykorzysta�  na
modernizacj�  dróg. Radny zapytał sk� d wzi� �  te pieni� dze. Powiedział, � e te
pieni� dze maj�  pochodzi�  z obligacji, co zostało przyj� te na jednej
z poprzednich sesji rady. Poprosił o wyja	 nienie, sk� d wzi� �  te 500 tys. zł. jak
b� d�  ju�  potrzebne.

Starosta Konrad Rytel powiedział, � e jest projekt z Urz� du Marszałkowskiego
na 9 mln. zł na wszystkie drogi wojewódzkie, niekoniecznie 634 oraz, � e
w ramach rozmów z Urz� dem Marszałkowskim i gminami ustalono, � e ka� dy
samorz� d ma pewien udział. Starosta powiedział, � e nie jest tak, i�  b� dzie
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akurat potrzebne 500 tys. zł. Zało� ono, � e udziałem powiatu b� dzie
rozwi� zywanie skrzy� owa�  z drogami powiatowymi. Starosta przypomniał, � e
ulica Poniatowskiego [w Kobylaku] jest ulic�  powiatow�  krzy� uj� c�  si�  z drog�
634 i równie�  przesuni� cie tych 	 rodków na t�  ulic�  wykorzystuje niejako
kwot�  zaplanowan�  na modernizacj�  drogi 634. Powiedział, � e poniewa�  ulica
Poniatowskiego przebiega przez rzek�  Dług�  i jest konieczno	 �  odwodnienia
oraz przy okazji skrzy� owania przy stacji benzynowej jest konieczno	 ci�
wyprzedzaj� c�  modernizacje tego skrzy� owania. Wobec czego nie s�  to zabrane
pieni� dze z 634, bo � aden samorz� d nie daje pieni� dzy, na 634, poniewa�  jest
to droga wojewódzka. Samorz� d uczestniczy w rozwi� zaniu problemu na drodze
634. np. wójt Klembowa opracowuje dokumentacj�  stosowania w Krzywicy i on
b� dzie za to płacił. Województwo to krzy� owanie wykona oznakuje, zaasfaltuje.
Nie ma obaw, � e w przyszłym roku zabraknie pieni� dzy, bo jest realizacja
cho� by z tych pieni� dzy, przesuwaj� c je. Równie�  ulica Fieldorfa, która jest
nast� pnym skrzy� owaniem z drog�  wojewódzk�  634 jest drog�  powiatow�  i jest
ju�  rozwi� zana. Powiat ma na te cele specjaln�  pozycj�  i zrobił 80 %
chodników, wymienia kraw� � niki, b� dzie kładł nowy asfalt w ramach tych	 rodków, czyli otoczenia 634. Roboty na ulicy Fieldorfa musz�  by�  wstrzymane,
bo okazuje si� , � e miasto b� dzie robiło w tej ulicy kanalizacj� . Starosta dodał,� e wszystko jest szczegółowo ustalane z ka� dym administratorem i nie ma
obaw, � e na drugi rok zabraknie 250 tys. zł. Powiedział te� , � e WPI jest i b� dzie
zmieniane w ramach aktualnej sytuacji. Je	 li jaka	  inwestycja nie wyjdzie lub
wyjdzie taniej wówczas 	 rodki b� d�  przesuni� te na kolejny tytuł. Tytułów
inwestycyjnych jest 17 w samym drogownictwie i te zmiany zawsze s�  mo� liwe.
Podsumowuj� c, nie ma obaw, � e b� dzie za mało 	 rodków, bo b� dzie to
modyfikowane w przyszłym roku a w tym 	 rodki na 634 nie byłyby
wykorzystane.

Radny Henryk Oleksiak wyja	 nił, � e Komisja Finansowa na posiedzeniach
poszukiwała mo� liwo	 ci wsparcia finansowego na zakup sprz� tu, m. in.
wnioskiem komisji było, aby z omawianej pozycji przeznaczy�  100 tys. zł. na
zakup sprz� tu medycznego w szpitalu. Przy szczegółowej analizie komisja
doszła do wniosku, � e kwota 118 ty	 . zł. na modernizacj�  ulicy Poniatowskiego
jest na rok bie� � cy wystarczaj� ca, w zwi� zku z powy� szym uznano, � e pozostałe
100 tys. zł mo� na przeznaczy�  na zakup sprz� tu medycznego w szpitalu,
a wiadomo, w jakiej sytuacji znajduje si�  szpital.

Radny Ireneusz Ma	 lany wyraził w� tpliwo	 ci, co do terminu przesuwania	 rodków na zadania inwestycyjne, czyli 22 grudnia. Zapytał, w jaki sposób	 rodki przeznaczone na modernizacje ulicy Poniatowskiego - 118 tys. zł.
i 100 ty	  na szpital zostan�  w roku bie� � cym wydane zgodnie z prawem.

Starosta Konrad Rytel odpowiedział, � e nie ma obaw, poniewa�  starostwo
ogłosiło przetargi na wykonanie ró� nych robót a płatno	 �  jest zarezerwowana
w bankach na 60 dni po wystawieniu faktury. Przesuni� cie 	 rodków powoduje,� e zamiast płaci�  w lutym mo� emy zapłaci�  wcze	 niej. Ten ruch sprawi, � e po
pierwsze b� dzie mo� na wykonawcy wypłaci�  pieni� dze, po drugie,- s�  przetargi
w trakcie. Zmiany spowoduj�  wykorzystanie wszystkich pieni� dzy w roku
bie� � cym i pozwol�  na wej	 cie w nowy rok bez obci� � e�  w stosunku do
wykonawców.

Radny Krzysztof Dami� cki skierował do mecenasa Kryszy� skiego pytanie
o wa� no	 �  uchwał. Je	 li podj� to uchwał�  o podziale 	 rodków, to czy mo� na
teraz przesuwa�  je bez zmiany tamtej uchwały.
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Mecenas Andrzej Kryszy� ski odpowiedział radnemu Dami� ckiemu, � e ka� da
uchwała jest tak samo wa� na. Uchwała przedmiotowa dotyczy zmian
w bud� ecie a wi� c jest to zmiana uchwały. Zmiany s�  i mog�  by�  dokonywane
i obowi� zuj� c�  jest uchwała podj� ta najpó� niej.

Radny Ireneusz Ma	 lany powtórzył swoje zapytanie. Powiedział, i�  zgodnie
z dyscyplin�  finansów publicznych otwierane s�  przetargi, procedury na
pieni� dze zabezpieczone w bud� ecie. Procedury na kwoty 100 tys. zł.
i 118 tys. zł. nie powinny by�  otwarte. Radny powiedział, � e rozumie ide� , � e do
starych warunków, gdy wykonawcy wygrali przetarg i mieli w styczniu dosta�
pieni� dze, wypłaci�  im je w grudniu. Nie widzi jednak powodu, by wykonawcom
robi�  dobrze i zmienia�  termin zapłaty na wcze	 niejszy. Mo� na te 	 rodki
zabezpieczy�  w bud� ecie, od stycznia w projekcie bud� etu na rok 2004 na te
zadania.

Radny Grzegorz Grabowski powiedział, � e popiera swego przedmówc� , radnego
Dami� ckiego, � e zmiany [zbyt cz� ste] w wieloletnim programie inwestycyjnym
s�  spowodowane słabym przygotowaniem tego dokumentu. Poparł te�  słowa
radnego Ma	 lanego. Zapytał o to, na co konkretnie przeznaczone b� dzie
100 tys. zł., na jaki sprz� t szpitalny i na co konkretnie przeznaczone s�
pieni� dze na modernizacje wspominanej wcze	 niej drogi. Powiedział, � e popiera
słowa radnego Kalinowskiego, i�  bardzo rzadko radni zastanawiaj�  si�  na co
przeznaczane s�  pieni� dze przyznawane placówkom o	 wiatowym. Dodał te� , � e
inwestycja na ulicy Poniatowskiego w Kobyłce jest jedyn�  inwestycj�  w Kobyłce
zapisan�  w programie.

Starosta Konrad Rytel o	 wiadczył, � e w wieloletnim programie inwestycyjnym
zakupy dla szpitala s�  przewidziane na kilka lat. Komisja Finansowa tak� e
opowiedziała si�  na przesuni� ciem 	 rodków dla szpitala. Powiedział, � e
wystarczy powiedzie� , i�  jeden sprz� t kosztuje 900 tys. zł. a zarezerwowane jest
536 tys. zł. Na posiedzenie Zarz� du Dyrektor Szpitala przyniósł listy
z zapotrzebowaniem na sprz� t si� gaj� ce kwoty 5 mln. zł. Przedmiotowe
przesuniecie to nie rozwi� � e problemu a jedynie polepszenie sytuacji. Dodał, � e
je	 li radni b� d�  potrzebowali szczegółowych informacji, to dyrektor Romejko
przyb� dzie na sesj�  za pół godziny i b� dzie go mo� na o to zapyta� . Powiedział
te� , � e zmiany w wieloletnim programie inwestycyjnym s�  przemy	 lane a ka� dy
WPI okre	 laj�  ogólnie zadania na wiele lat, szczegóły s�  dopracowywane
w trakcie. W temacie modernizacji drogi starosta powiedział, � e ulica
Poniatowskiego wraz z ulica Napoleona stanowi ci� g od Ko	 cioła w Kobyłce do
stacji benzynowej w Kobylaku. Trzy lata temu podpisano w tej kwestii
porozumienie a teraz, etapami, nast� pi wspólna realizacja. Jest to ulica wa� na
komunikacyjnie, o jednym z wi� kszych na terenie powiatu nat� � eniu ruchu,
a przepustowo	 �  jej porównywana jest do ulicy Zaurskiego w Kobyłce lub nawet
ulicy Fabrycznej w Markach. W roku ubiegłym nie zrobiono nic, poniewa�  nie
było pieni� dzy. W roku bie� � cym w porozumieniu z PKP dokonano kapitalnego
remontu przejazdu kolejowego i poło� ono w obie strony po kilkaset metrów
chodnika, nowe asfalty, rozpocz� ły si�  prace zwi� zane z odwodnieniem.
Kobyłka w tym roku przelała 40 tys. zł. na zakup rur, na kolejny etap
odwodnienia. Płatno	 �  mo� e nast� pi�  w przyszłym roku, ale je� eli istnieje
mo� liwo	 �  bie� � cego wykorzystania pieni� dzy to nale� y je wykorzystywa� .

Radna Hanna Wujkowska powiedział, � e cieszy j�  to, � e rada tak proceduje, i�
mo� na szybko podj� �  decyzje i w sposób racjonalny wydawa�  pieni� dze, � e jest
ci� gło	 �  pracy. W kwestii szpitala radna powiedział, � e odbyło si�  ostatnio
spotkanie Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej, w którym uczestniczyli
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przewodnicz� cy rad gmin z całego powiatu oraz przewodnicz� cy komisji
zajmuj� cych si�  zdrowiem. Sytuacji szpitala jest ci� � ka, ale to nie szpital jest
temu winien, a uwarunkowania ogólne. Zgodnie opowiadano si�  za
wspomo� eniem szpitala w kwestii inwestycyjnej. Bie� � ce utrzymanie jest
w gestii Funduszu, natomiast sprz� t jest zamortyzowany w szpitalu w bardzo
znacznym stopniu. Na li	 cie potrzeb jest sze	 �  pozycji, których ł� czny koszt to
kilka milionów złotych, nie wspominaj� c o bardzo kosztownym aparacie
rentgenowskim.

/wyszedł radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki/

/na sale wszedł radny Ryszard Walczak/

Radny Grzegorz Grabowski powiedział, � e martwi go, i�  nawet Zarz� d nie wie
na co zostan�  wydane 	 rodki przyznane szpitalowi. Dodał, � e chyba b� dzie
musiał zgłosi�  si�  do starosty na szkolenie z planowania bud� etu.

Radna Henryka Piwowar powiedziała, � e je� eli powiat nie wydałby tych
pieni� dzy przeznaczonych na drogi, to długi byłyby mniejsze. Powiedziała te� ,� e je	 li zarz� d i komisje decyduj� , by 	 rodki te da�  szpitalowi, to radni powinni
wiedzie�  konkretnie, jaki sprz� t został z tych pieni� dzy zakupiony. Wyraziła te�
nadziej� , � e szpital w Wołominie nie zostanie sprywatyzowany. Powiedział, � e
wiele osób omija ten szpital ze wzgl� du na jego renom� .

Radna Hanna Wujkowska zgłosiła wniosek formalny o zamkniecie dyskusji,
zaproponowała te� , by o zdrowiu porozmawia�  na pocz� tku roku, po
podpisaniu kontraktów, wówczas b� dzie du� o spraw szczegółowych.

Nast� pnie głosowano nad zgłoszonym przez radn�  Wujkowsk�  wnioskiem
o zamkniecie dyskusji. Za wnioskiem opowiedziało si�  17 radnych, nikt nie był
przeciwny, 10 wstrzymało si�  od głosowania. Dyskusj�  zamkni� to.

Dalej przyst� piono do głosowania nad przyj� ciem uchwały w sprawie zmian
w bud� ecie Powiatu na rok 2003 z poprawkami przedstawionymi przez pani�
skarbnik. Za przyj� ciem uchwały głosowało 23 radnych, nikt nie był przeciwny,
3 wstrzymało si�  od głosu. Uchwała została przyj� ta.

Punkt 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletnim
programie inwestycyjnym na lata 2003 - 2006 oraz podj� cie
uchwały.

W imieniu wnioskodawcy głos zabrała skarbnik Powiatu Jadwiga Tomasiewicz,
która powiedziała, � e uchwała ta jest pochodn�  uchwały wła	 nie podj� tej.
Poprosiła o wprowadzenie kilku autopoprawek a nast� pnie odczytała tre	 �
uzasadnienia do tej uchwały.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poprosił komisje o przedstawienie opinii
dotycz� cych tej uchwały.

Przewodnicz� cy Komisji Finansowej Ryszard Walczak odczytał pozytywn�
opini�  komisji.

Przewodnicz� cy Komisji Bezpiecze� stwa i Ochrony � rodowiska Tadeusz
Wi	 niewski powiedział, � e komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski otworzył dyskusj� , po czym, z braku
ch� tnych do zabrania głosu zamkn� ł j� .



9

W dalszej kolejno	 ci przyst� piono do głosowania nad przyj� ciem uchwały
w sprawie zmian w wieloletnim programie inwestycyjnym na lata 2003 – 2006.
Za przyj� ciem uchwały głosowało 21 radnych, nikt nie był przeciwny, dwóch
radnych wstrzymało si�  od głosowania. Uchwała została przyj� ta.

Punkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia do
kategorii dróg powiatowych drogi poło� onej w miejscowo� ci
Kuligów - Gmina D brówka oraz podj� cie uchwały.

Wnioskodawca uchwały, starosta Konrad Rytel powiedział, � e przedmiotowa
droga jest fragmentem głównego traktu komunikacyjnego z Kuligowa [Gmina
D� brówka] do Załubic [Gmina Radzymin]. Uzgodniono z samorz� dem Gminy
D� brówka, � e odcinek pomi� dzy Kuligowem a Opolem powinien sta�  si�  droga
powiatow� . Nale� ałoby uporz� dkowa�  kwesti�  tej trasy komunikacyjnej. B� dzie
jeszcze jedna uchwała z Gmina D� brówka, ju�  uzgodniona, dotycz� ca drogi
miedzy Józefowem a Załubicami nowymi przez wie	  Cisie.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poinformował radnych, � e jest w tej kwestii
uchwała Gminy D� brówka z dnia 9 wrze	 nia 2003 roku. Nast� pnie poprosił
komisje o przedstawienie opinii na temat tej uchwały.

Przewodnicz� cy Komisji Finansowej Ryszard Walczak powiedział, � e komisja
opowiedziała si�  w kwestii tej uchwały pozytywnie.

Przewodnicz� cy Komisji Bezpiecze� stwa i Ochrony � rodowiska Tadeusz
Wi	 niewski odczytał pozytywn�  opini�  komisji.

Przewodnicz� cy Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej
Romuald Krzysztof Kalinowski odczytał pozytywn�  opini�  komisji, dodał, � e
komisja wnioskuje o uaktualniony wykaz dróg powiatowych wraz z czyteln�
map�  drogow�  z zaznaczonymi drogami powiatowymi.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski otworzył dyskusj� , po czym, z braku
ch� tnych do zabrania głosu zamkn� ł j� .

Nast� pnie przyst� piono do głosowania nad przyj� ciem uchwały w sprawie
zaliczenia do kategorii dróg powiatowych drogi poło� onej w miejscowo	 ci
Kuligów - Gmina D� brówka. Za przyj� ciem uchwały głosowało 21 radnych, nikt
nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał si�  od głosowania. Uchwała została
przyj� ta.

Punkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozbawienia
niektórych dróg kategorii dróg powiatowych w celu
przekazania ich Gminie Wołomin oraz podj� cie uchwały.

Wnioskodawca uchwały, starosta Konrad Rytel powiedział, � e tak� e ta uchwała
porz� dkuje stan dróg w powiecie i została uzgodniona z Gmin�  Wołomin. Jest
to droga wiejska, która przechodzi przez wie	  Grabie Nowe i ko� czy si�  lasem.
Ulica Sikorskiego zaczyna si�  od 1-ga Maja w Wołominie a ko� czy na
przeje� dzie w Słonecznej, z ulica W� sk� . Uzgodniono czas przej� cia tych dróg
na 1 stycznia 2005 r. uzgodniono, � e w roku 2004 poprawiony zostanie stan
ulicy Sikorskiego.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski powiedział, � e jest uchwała Rady Miejskiej
w Wołominie dotycz� ca przedmiotowych dróg a podj� ta 21 listopada 2003 r.
Nast� pnie poprosił komisje o przedstawienie opinii na temat tej uchwały.
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Przewodnicz� cy Komisji Finansowej Ryszard Walczak powiedział, � e komisja
opowiedziała si�  w temacie tej uchwały pozytywnie.

Przewodnicz� cy Komisji Bezpiecze� stwa i Ochrony � rodowiska Tadeusz
Wi	 niewski powiedział, � e komisja nie opiniowała tej uchwały z braku uchwały
Rady Miejskiej z Wołomina.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski otworzył dyskusj� , po czym, z braku
ch� tnych do zabrania głosu zamkn� ł j� .

Nast� pnie przyst� piono do głosowania nad przyj� ciem uchwały w sprawie
pozbawienia niektórych dróg kategorii dróg powiatowych w celu przekazania
ich Gminie Wołomin. Za przyj� ciem uchwały głosowało 23 radnych, nikt nie był
przeciwny, nikt nie wstrzymał si�  od głosowania. Uchwała została przyj� ta.

Punkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgody na
przekazanie w nieodpłatne u� ytkowanie na rzecz
Samodzielnego Zespołu Publicznych Zakładów Opieki
Zdrowotnej w Wołominie nieruchomo� ci zabudowanej
poło� onej w Wołominie przy ul. Gdy� skiej 1/3 oraz podj� cie
uchwały. Informacja o stanie negocjacji mi� dzy SZPZOZ
w Wołominie a Narodowym Funduszem Zdrowia.

Wnioskodawca uchwały, starosta Konrad Rytel powiedział, � e rzecz dotyczy
wyra� enia zgody na nieodpłatne u� ytkowanie mieniem, które posiada szpital.
Formalnie szpital posiada od 30 lat działk�  i budynki. Nigdy nie było decyzji
formalnej o przekazanie w u� ytkowanie. Jest to najprostsza forma, Rada
Powiatu, jako wła	 ciciel wyra� a zgod�  na to, by nieodpłatnie szpital u� ywał tego
mienia. Jest to potrzebne przy robieniu bilansu szpitala, podmiotu publicznego,
gdy�  b� dzie mógł do bilansu zaliczy�  warto	 �  tego mienia. Zarz� d byłby
upowa� niony do podpisania nieodpłatnego u� ytkowania tego obiektu.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poprosił komisje o przedstawienie opinii na
temat przedmiotowej uchwały.

Przewodnicz� ca Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej Hanna Wujkowska
powiedziała, � e opinia komisji jest jednogło	 na, pozytywna.

Przewodnicz� cy Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej
Romuald Krzysztof Kalinowski powiedział, � e komisja zaopiniowała j�
pozytywnie.

Przewodnicz� cy Komisji Finansowej Ryszard Walczak powiedział, � e komisja
opowiedziała si�  pozytywnie.

Sekretarz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa odczytał pozytywn�
opinie komisji.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski otworzył dyskusj� .

Radny Robert Perkowski zapytał mecenasa Kryszy� skiego, jakie z tym wi� � �  si�
przywileje dla szpitala, czy b� dzie mógł podnajmowa� , dzier� awi�  grunt.

Mecenas Andrzej Kryszy� ski powiedział, � e przywilejem b� dzie mo� liwo	 �
szpitala do dysponowania tym mieniem, ale sprzeda�  go nie b� dzie mógł.
Umowa na czas nieokre	 lony, bo taka ma by�  przyj� ta, mo� liwa jest do
rozwi� zania w ka� dej chwili, je	 li stwierdzimy, � e szpital niewła	 ciwie mienie to
u� ytkuje. Szpital ma prawo podnaj� � , b� d�  wydzier� awi�  ten teren.
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Radny Robert Perkowski powiedział, � e w zwi� zku z tym wnosi o wpisanie
klauzuli o wymogu zgody wła	 ciciela.

Wicestarosta Grzegorz Dudzik powiedział, � e prócz ustaw w kwestii geodezyjnej
jest tak� e ustawa o zoz-ach i ona okre	 la wyra� nie sposoby wynajmowania
mienia Zakładom Opieki Zdrowotnej.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski powiedział, � e nim materiały zostały
rozesłane dowiadywał si� , co oznacza�  b� dzie projekt tej uchwały. Szpital
u� ytkuje wszystko, co u� ytkuje a formalnie nie ma na to � adnego dokumentu.

/na sale przybyli Dyrektor SZPZOZ w Wołominie Mieczysław Romejko
oraz Dyrektor Finansowy Szpitala Maria Góral/

Radna Henryka Piwowar powiedziała, � e rada nie powinna kierowa�  si�
przepisami wewn� trznymi szpitala i powinna umie	 ci�  klauzul�
o podnajmowaniu za zgod�  rady.

Mecenas Andrzej Kryszy� ski powiedział, � e mo� na zawrze�  zastrze� enie czy to
w umowie czy w uchwale – � e za zgod�  wła	 ciciela. Potwierdził, i�  istniej�
przepisy wykonawcze w postaci odpowiednich rozporz� dze�  ministra
ds. zdrowia odno	 nie gospodarowania mieniem, szczególnie trwałym, przez
poszczególne jednostki w postaci zakładów opieki zdrowotnej. W zwi� zku
z czym nie mo� na wzi� �  kogo	  dowolnie, poniewa�  jest tam cała procedura
przewidziana w rozporz� dzeniu.

Radny Krzysztof Mikulski powiedział, � e je� eli s�  okre	 lone w przepisach
ministra zdrowia zasady gospodarowania maj� tkiem zakładów opieki
zdrowotnej to odnosz�  si�  one do zakładów b� d� cych wła	 cicielami tego
maj� tku. Natomiast omawiany zakład opieki zdrowotnej nie jest wła	 cicielem
maj� tku w zwi� zku, z czym zwrócił si�  z pytaniem, czy te przepisy maj�
zastosowanie w tym przypadku.

Mecenas Andrzej Kryszy� ski odpowiedział, � e chodzi o dysponenta mienia
trwałego. Czyli te ograniczenia dotycz�  nie tylko zakładów opieki zdrowotnej,
które s�  wła	 cicielami danego mienia trwałego.

Radny Krzysztof Mikulski powiedział, � e istotne jest to, co b� dzie zawarte
w umowie mi� dzy starostwem a zakładem opieki zdrowotnej, a przepisy
Ministra Zdrowia nie do ko� ca maj�  tu zastosowanie.

Wicestarosta Grzegorz Dudzik powiedział, � e nie jest za tym, aby szpital nie
zasi� gał opinii organu tworz� cego o tym, czy mo� e wynaj� �  mienie. Powiedział,� e ryzykowne byłoby wpisywanie teraz czego	  do uchwały, poniewa�  inne
przepisy 	 ci	 le okre	 laj�  proces wynajmu mienia i wpływanie na to organu
tworz� cego. Powiedział, � e taki wpis mo� e spowodowa�  kolizj�  prawn�
z przepisem istniej� cym. W kwestii wynajmu mienia, zgodnie z ustaw�  s�
odpowiednie opinie.

Radny Grzegorz Grabowski powiedział, � e z tego, co słyszał najistotniejsz�
kwesti�  b� dzie umowa, któr�  starostwo podejmie ze szpitalem. Zapytał czy
w zwi� zku z tym nie byłoby zasadne, � eby ten projekt uchwały rozpatrywa�
razem z projektem umowy. Zapytał, czy zgodnie z sugesti�  przewodnicz� cej
Komisji Zdrowia, aby po	 wi� ci�  jedn�  z najbli� szych sesji sprawom zdrowia,
tego projektu uchwały nie przeło� y�  i przy omawianiu spraw słu� by zdrowia
przyj� � . Dodał, � e skoro przez 30 lat ta uchwała nie była potrzebna i szpital
funkcjonował kilka tygodni nie spowoduje, � e przestanie on funkcjonowa� .
Powiedział, � e ta niepewno	 �  wynika z tego, � e nie wszyscy znaj�  si�  na
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przemianach w słu� bie zdrowia. Powiedział, � e w tym temacie docieraj�  ró� ne
informacje o przekształceniach szpitali itp., dlatego zaproponował, � eby chwil�
odczeka�  i podj� �  uchwał�  razem z umow� .

Radna Hanna Wujkowska powiedziała, � e wniosek na temat sesji po	 wieconej
zdrowiu i szpitalowi podtrzymuje. Natomiast kwestia dzisiejszej uchwały jest
innym problemem. Powiedziała, � e w poprzedniej kadencji oddzielono od
szpitala wołomi� skiego poz-ety, które działaj�  w gminach i je	 li s�  to zoz-y
publiczne samodzielne stosowne uchwały rad gmin zostały podj� te. Uchwały te
przekazały zoz-om mienie w nieodpłatne u� ytkowanie. Powiedziała, � e jedynym
takim zoz-em jest wołomi� ski. Rada post� puje zachowawczo obawiaj� c si�
niewiadomo czego, poniewa�  nawet przy przesuni� ciu na nast� pn�  sesj�
sytuacja si�  jeszcze nie wyja	 ni, nie wyja	 nia tego te�  ustawa, która w 2006 r.
zmieni sposób funkcjonowania zoz-ów. Dodała, � e odkładanie sprawy w czasie
nie zmieni wiedzy radnych na temat tego, czym jest nieodpłatne u� ytkowanie.
Nie jest to wieczyste u� ytkowanie, ani zmiana, je	 li chodzi o własno	 � . Dodała,� e nale� y wzi� �  pod uwag�  fakt, � e Gmina Wołomin zwalnia szpital z podatku
od gruntu. Daje swój wkład w postaci ponad 100 ty	 . Natomiast organ
zało� ycielski dla wielkiego zoz-u, który ma trudno	 ci nie mo� e pobiera�
po� ytków z u� ytkowania tym mieniem. Dodała, � e jest to mo� liwo	 �
uporz� dkowania zaistniałej sytuacji.

Radny Ireneusz Ma	 lany w zwi� zku z w� tpliwo	 ciami postawił wniosek, aby
w umowie, która zostanie zawarta mi� dzy zarz� dem powiatu a zoz-em, znalazły
si�  zapisy ustawy o gospodarce nieruchomo	 ciami, czyli nadzór wła	 cicielski do
3 lat. Umowa ta ma by�  zawarta pomi� dzy zarz� dem powiatu a zoz-em, nawet
w formie notarialnej. Zgoda zarz� du powiatu, powy� ej 3 lat zgoda rady. Dodał,� e rozwiałoby to w� tpliwo	 ci.

Wicestarosta Grzegorz Dudzik przypomniał dyskusj�  z poprzedniej sesji na
temat wynaj� cia dachu szpitala pod monta�  anteny, uchwał�  podj� ła Rada
Powiatu. Powiedział, � e dlatego si�  odbyła, � e Rada Powiatu ustaliła wcze	 niej
uchwał�  sposób wynajmowania - na czas wynajmu powy� ej 3 lat dyrektor musi
spyta�  Rad�  Powiatu i taki przepis w postaci uchwały istnieje.

/sal �  opu � cił radny Henryk Oleksiak/

Radny Ireneusz Ma	 lany powiedział, � e zmienia si�  od dzisiaj sytuacja, mienie
zostaje przekazane w u� ytkowanie zoz-owi. Wcze	 niej była sprawa oczywista -
był grunt, którego wła	 cicielem i władaj� cym był powiat. Powiedział, � e i tak
umowa b� dzie zawierana przez Zarz� d Powiatu i zoz.

Radna Henryka Piwowar powiedziała, � e do tej pory ochrona zdrowia była
społeczna. Jest to usługa 	 wiadczona dla społecze� stwa. Dlatego radna nie jest
zdziwiona, � e gminy zwalniaj�  zoz-y z podatku. Powiedziała te� , � e w obecnych
czasach jest nacisk na prywatyzacj� . Rada mo� e podj� �  t�  uchwał� , a prosi
o przegłosowanie wniosku, � eby sporz� dzona umowa była zatwierdzona przez
rad�  podczas sesji.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski zwrócił si�  do radnej Piwowar z pytaniem czy
ta chce wprowadzi�  jak� 	  poprawk�  do uchwały.

Starosta Konrad Rytel powiedział, � e ka� da z komisji mo� e otrzyma�
jak� kolwiek umow� , która została ju�  podpisana. Powiedział, � e rada musi
podj� �  decyzj�  na to, � eby szpital nieodpłatnie u� ytkował i zarz� dzał. Starosta
powiedział, � e szpital nie był zwalniany z podatku ze wzgl� du na swój charakter
i ze wzgl� du na dobr�  wol�  gminy, tylko dlatego, � e było to mienie powiatowe
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a w Polsce nie ma takiej mo� liwo	 ci, aby samorz� dy wzajemnie okładały si�
podatkami. Od momentu, kiedy szpital b� dzie to miał we własnym władaniu
b� d�  dla niego dwie korzy	 ci. Najwa� niejsz�  jest to, � e ten maj� tek b� dzie
w bilansie tej jednostki, a warto	 �  tego maj� tku podwy� sza mo� liwo	 ci
dysponowania czym	 , co stanie si�  zgodnie z uchwał�  rady mieniem tego
zakładu. Zakład w bilansie wyka� e kwot�  ponad 20 mln. zł. jako aktywa.
Starosta powiedział, � e mo� na to było zrobi�  5 lat temu. Powiedział równie� , � e
nie ma podstaw do przedstawiania radzie umowy. W uchwale jest zapis, � e rada
upowa� nia zarz� d do dalszego działania. Powiedział, � e je� eli oka� e si�  to
niewystarczaj� ce mo� e by�  nast� pny etap w formie aktu notarialnego. Poprosił,
o nie opó� nianie, bo jest to kwestia bilansu tej jednostki, wykazania aktywów
i pasywów, ewentualnej straty i powinno by�  to formalnie załatwione.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski powitał na sesji go	 ci z SZPZOZ i poprosił
o zabranie głosu w przedmiotowej sprawie.

Dyrektor SZPZOZ Mieczysław Romejko powiedział, � e omawiana umowa jest
tylko usankcjonowaniem obecnego stanu i nic wi� cej.

Radny Robert Perkowski powiedział, � e w zwi� zku z wcze	 niejszymi
wypowiedziami chce zgłosi�  wniosek, poprawk�  i prosi o jej przegłosowanie, aby
przesun� �  § 2 na miejsce 3-go a z 3-go zrobi�  § 4. Natomiast § 2 miałby
brzmienie: „Wszelkie czynno	 ci prawne zwi� zane z dalszym udost� pnianiem
nieruchomo	 ci wymagaj�  zgody Zarz� du lub Rady Powiatu.” Dodał, � e byłoby
to uzale� nione od okresu, na jaki zawarta b� dzie umowa w powi� zaniu
z poprzednia uchwał� .

Radny Krzysztof Dami� cki poprosił o wyja	 nienie stanu prawnego, czy
poprawka jest zbyteczna.

Mecenas Andrzej Kryszy� ski powiedział, � e s�  ogólne zasady, którymi kieruje
si�  organ zało� ycielski, s�  uchwały. Natomiast je	 li rada mo� e wpisa�  to do
uchwały mimo, i�  jest to bezcelowe.

Nast� pnie przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski odczytał projekt poprawki
zgłoszonej przez radnego Perkowskiego w brzmieniu: „Wszelkie czynno	 ci
prawne zwi� zane z dalszym udost� pnianiem nieruchomo	 ci wymagaj�  zgody
Zarz� du lub Rady Powiatu”, po czym przyst� piono do głosowania. Za
wpisaniem jej do projektu uchwały głosowało 7 radnych, 8 było przeciwnych,
poprawka nie przeszła.

Nast� pnie przyst� piono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zgody
na przekazanie w nieodpłatne u� ytkowanie na rzecz Samodzielnego Zespołu
Publicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej w Wołominie nieruchomo	 ci
zabudowanej poło� onej w Wołominie przy ul. Gdy� skiej 1/3. za jej podj� ciem
opowiedziało si�  20 radnych, nikt nie był przeciwny, 6 radnych wstrzymało si�
od głosowania. Uchwał�  przyj� to.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poprosił o zabranie głosu Dyrektora SZPZOZ
w Wołominie Mieczysława Romejko w temacie Informacji o stanie negocjacji
mi� dzy SZPZOZ w Wołominie a Narodowym Funduszem Zdrowia.

Dyrektor Mieczysław Romejko powiedział, � e negocjacje z NFZ trwaj�  od dwóch
tygodni, zako� czyły si�  w działach, na które dyrekcja wpływu nie miała
i w których uzyskano maksymalne proponowane aktualnie kwoty. Kwoty te
i tak odbiegaj�  od tych w roku 2003, w 2004 roku wszystkie kwoty we
wszystkich działach proponowane s�  ni� sze. W przypadku stacji dializ
maksymalna stawka, któr�  zaproponował NFZ jest w zasadzie nie do dyskusji.
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Dotychczasowa jedna hemodializa kosztowała 415 zł. od 1 stycznia ma
kosztowa�  390 zł. albo 270 zł. W samych hemodializach skutkuje to kwot�
1 300 tys. zł. ni� sz�  w stosunku do roku 2003. W przypadku Zespołów
Ratownictwa Medycznego równie�  nast� piła zmiana kwot, dotychczas za cał�
dob�  karetki R. Fundusz płacił 2 450 zł. Od 2004 r. płacił b� dzie 2 150 zł.
Dziennie 300 zł. mniej. Za karetki wypadkowe była to kwota 1 900 zł. za dob� ,
teraz b� dzie 1 700 zł. W wyniku wynegocjowania stawek maksymalnych
otrzymano kwot�  globaln�  230 tys. zł. mniej w bud� ecie. Osi� gni� to
porozumienie w zakresie specjalistyki, gdzie kwota globalna jest mniej wi� cej
na poziomie tegorocznej, przy czym trzeba mie�  	 wiadomo	 � , � e katalogi s�  tak
skonstruowane, � e jedna porada kosztuje w tej chwili 8 zł. a dotychczas
kosztował 23-30 zł. Aby pozyska�  z NFZ kwot�  tak�  sam�  trzeba wykona�
o 30-35 % wi� cej 	 wiadcze� . Mimo dwukrotnych spotka�  z Funduszem nie
uzyskano porozumienia w zakresie lecznictwa szpitalnego. Za jeden punkt NFZ
płaci maksymalnie 10 zł. i w pierwszych negocjacjach wyst� piono do NFZ
z kwot�  12 zł. za punkt, poniewa�  wszyscy te stawki opracowywali od siebie.
Dyrekcja zaproponował stawk�  10 zł., Fundusz zaproponował 8,50 zł. Na
drugim spotkaniu Fundusz zaproponował mniejsz�  ilo	 �  punktów i kwot�
8,50 zł. i dyrekcja szpitala ponownie si�  nie zgodziła. Stawk�  jest kwota
2,5 mln zł.. Fundusz zaproponował kwot�  17 547 tys. zł., która nie została
przyj� ta. Dyrektor dodał, � e wyst� puje tu tzw. zjawisko nierównomiernego
traktowania podmiotów,- szpitale, które znajduj�  si�  w okolicy Warszawy maj�
proponowane ni� sze stawki ni�  szpitale bardziej oddalone od Warszawy, to
presja, � e je	 li te szpitale si�  nie zgodz� , to Warszawa jest blisko i mo� e przej� �
kontrakty. Po drugich negocjacjach dyrektor Romejko spotkał si�  z dyrektorem
NFZ Krawczykiem. Nast� pna rudna negocjacji to rokowania. Przed
rokowaniami mo� liwa jest jeszcze trzecia runda rozmów w dniu sesji lub
nast� pnego dnia. Dyrektor Krawczyk powiedział dyrektorowi Romejce, � e s�
zdecydowani przedstawi�  szpitalowi korzystniejsz�  propozycj� - około 9 zł..
Dyrektor Romejko zaznaczył, � e taka propozycja go nie zadowala a sytuacja
staje si�  nerwowa. Zgod�  trzeba b� dzie kiedy	  wyrazi� , a b� dzie to podj� cie
decyzji o zarz� dzaniu bardzo du� �  jednostk�  w sytuacji, kiedy jej bud� et ju�
został okrojony. W przypadku nowego katalogu 	 wiadcze�  NFZ zmusza zoz-y do
tego, by pacjentów leczy�  wi� cej i szybciej,- pacjent traci swoje miejsce
w systemie. Dla przykładu dyrektor Romejko powiedział, � e je	 li szpital
przyjmie starsz�  osob�  cierpi� c�  na chorob�  wie� cow�  i cukrzyc� , b� dzie trzeba
wybra�  na co j�  leczy� , podczas pobytu chorego w szpitalu z katalogu	 wiadcze�  mo� na b� dzie wybra�  tylko jedn�  chorob� , nie mo� na sumowa� .
Zmusza si�  szpital do działa�  wbrew składanej Przysi� dze [Hipokratesa]. Dodał
te� , � e obecnie pacjenci s�  hospitalizowani na własny koszt, bo przekroczono
limity. Powiedział, � e nast� pnym krokiem s�  rokowania, czyli rozmowy bez
mo� liwo	 ci negocjowania. Na koniec dodał, � e przykre jest to, � e wszystko jest
generowane przez polityk� .

Radny Krzysztof Dami� cki powiedział, � e by�  mo� e trzeba było wzi� �  ze sob�
negocjatora.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski zamkn� ł dyskusj�  w punkcie 9.

Punkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podziału � rodków
Pa� stwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych
na poszczególne zadania w 2003 roku oraz podjecie uchwały.
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Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski powiedział, � e do tej uchwały nie ma opinii.
W tej sytuacji mo� na zwoła�  komisje by zaopiniowały ów projekt lub rada mo� e
w oddzielnym głosowaniu zadecydowa�  o niezwłocznym rozpatrzeniu projektu
uchwały.

Wnioskodawca uchwały, wicestarosta Grzegorz Dudzik poprosił radnych
o przyj� cie jednego ze wspomnianych przez przewodnicz� cego rozwi� za� .
Zgodnie z § 30 punkt 6 Statutu mo� na głosowa�  uchwał�  bez opinii komisji
o ile rada tak zadecyduje. Zmiany zawarte w uchwale s�  jedynie porz� dkowe,
by w pełni wykorzysta�  przyznane 	 rodki. Wicestarosta odczytał wysoko	 ci
kwot na poszczególne zadania przed i po wprowadzeniu zmian.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poddał pod głosowanie wniosek
o niezwłoczne rozpatrzenie projektu uchwały, zgodnie z § 30 punkt 6. Za jego
przyj� ciem było 22 radnych, nikt si�  nie wstrzymał i nikt nie był przeciwny.
Wniosek przyj� to.

Nast� pnie przewodnicz� cy otworzył dyskusj� .

Radny Krzysztof Mikulski zapytał o pozycj�  w wysoko	 ci 11 687 zł., czyli zwrot
kosztów szkole� , o których mowa w art. 38 i art. 40 w/w ustawy, kogo one
obejmuj�  i jaki maj�  zakres.

Wicestarosta Grzegorz Dudzik odpowiedział radnemu Mikulskiemu, � e ta
uchwała porz� dkuje dane zawarte w poprzedniej i jest to zdj� cie z poprzednich
12 000 zł. 324 zł. po to, by szkolenia te wykorzysta�  w innym dziale. Szkolenia
te s�  realizowane przez Urz� d Pracy w porozumieniu z PCPR.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski zamkn� ł dyskusj� .

Nast� pnie przyst� piono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie
podziału 	 rodków Pa� stwowego Funduszu Rehabilitacji Osób
Niepełnosprawnych na poszczególne zadania w 2003 roku. Za jej przyj� ciem
głosowało 23 radnych, nikt nie wstrzymał si�  od głosowania, nikt nie był
przeciwny. Uchwał�  podj� to jednogło	 nie.

Punkt 11. Interpelacje i zapytania.

Radny Krzysztof Mikulski w zwi� zku z dobudowaniem nowej cz� 	 ci budynku
starostwa skierował do zarz� du pytanie o to, co to jest za inwestycja, na jakich
zasadach na tym gruncie i w tak bliskim s� siedztwie starostwa ta inwestycja
powstała.

Starosta Konrad Rytel odpowiedział radnemu, � e podcie� , który powstał dzi� ki
wydłu� eniu sali konferencyjnej na pierwszym pi� trze został wydzier� awiony.
Zarz� d wyraził zgod�  na wydzier� awienie na okres 3 lat. Spowodowane to jest
konieczno	 ci�  zlikwidowania punktu kserograficznego w starostwie, poniewa�
w tym miejscu ma by�  zamontowana winda. W podcieniu ma by�  zlokalizowany
estetyczny, łatwo rozbieralny obiekt, w którym powstanie punkt kserograficzny
i punkt gastronomiczny - ciastka.

Wobec braku ch� tnych do zabrania głosu przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski
zamkn� ł punkt 11.

Punkt 12. Wnioski i o� wiadczenia.

Radny Ireneusz Ma	 lany zapytał o protokół z sesji, według radnego miał by�  od
poprzedniej sesji umieszczany w Internecie. Rada przyj� ła to przez aklamacj�
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i radny wyraził nadziej� , i�  od nast� pnej sesji tak si�  stanie. Zapytał te�
o bud� et na rok 2004. Zdaniem radnego radni powinni byli otrzyma�  projekt
tego bud� etu do 15 grudnia. Tymczasem radny zgłosił si�  do Biura Rady
w dniu 18 grudnia i nie mógł si�  ani zapozna�  z tekstem, ani nie mógł go
otrzyma� .

Wicestarosta Grzegorz Dudzik powiedział, i�  rada nie podj� ła decyzji w kwestii
ogłaszania w Internecie protokołu. Po tym, jak protokół jest zatwierdzony
i wówczas jest ogłaszany na stronie internetowej, póki nie jest zatwierdzony, nie
ma protokołu.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski powiedział, � e projekt bud� etu na rok 2004
został zło� ony do Biura Rady w poniedziałek 15 grudnia.

Starosta Konrad Rytel dodał, i�  wraz z projektem została zło� ona uchwała
zarz� du.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski powiedział, i�  bud� et b� dzie rozpatrywany na
pocz� tku roku.

Skarbnik Jadwiga Tomasiewicz powiedziała, i�  zarówno do Biura Rady, jak i do
Regionalnej Izby Obrachunkowej projekt bud� etu na rok 2004 był zło� ony do
dnia 15 grudnia i by�  mo� e w czasie, gdy radny chciał go otrzyma�  egzemplarze
dla radnych były odbijane.

Radna El� bieta Główka powiedziała, � e chciałaby zwróci�  uwag�  radnych na to,
co mówił dyrektor Romejko, poniewa�  bud� et roku przyszłego mo� e by�
mniejszy dlatego, � e NFZ płaci 20-30 % mniej a koszty b� d�  wi� ksze.
Zrealizowanie bud� etu b� dzie wymagało przyj� cia dwukrotnie wi� kszej liczby
pacjentów. Koszty funkcjonowania b� d�  dwukrotnie wi� ksze, potrzeba dwa razy
wi� cej diagnostyki, dwa razy wi� cej leków, jedzenia, b� d�  wi� ksze straty.
Doprowadzi to do utraty płynno	 ci i w efekcie upadło	 ci szpitala. Sytuacja taka
jest w całej słu� bie zdrowia, nie jest to przypadek odosobniony. Radna uwa� a,� e je	 li ktokolwiek z radnych ma mo� liwo	 �  wpływu na NFZ, to powinien
wesprze�  dyrektora Romejko.

Radna Henryka Piwowar przypomniała, � e na poprzedniej sesji prosiła
o sprostowanie nieprawdziwej informacji, która została przekazana do prasy
[Wie	 ci Podwarszawskie], a która radn�  dotkn� ła. Po raz wtóry radna zwróciła
si�  o sprostowanie tej informacji.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski zamkn� ł sesj� , była godzina 12.00.

Protokołowały:
Barbara D� browska i Iwona Pot� ga.

Przewodnicz� cy

Rady Powiatu Wołomi� skiego
Adam Kopczy� ski


